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TILLKÄNNAGIVANDE 
Kommunfullmäktige i Nynäshamn kallas att sammanträda i Kulturskolans konsertsal, Nynäsvägen 
20, torsdagen den 14 mars 2024 klockan 19.00, varvid följande ärenden behandlas: 
 

19. Upprop och anmälningar om förhinder 
 

20. Tillkännagivande av fullmäktigesammanträdet 
 

21. Justering av sammanträdets protokoll 
 

22. Avsägelser 
 

23. Valärenden 
 

24. Revisorerna 
 

25. Inkomna ärenden 
 

26. Meddelanden 
 

27. Beslut huruvida interpellationer som inlämnats till kommunstyrelsens förvaltning före 
fullmäktiges sammanträde får väckas, samt behandling av frågor 

Valärenden 

28. Val av krisledningsnämndens ledamöter, ersättare, ordförande, förste vice ordförande samt 
andre vice ordförande 

Beslutsärenden 

29. Frågeställning i folkomröstning om kommunal hemtjänst 

30. Nytt markanvisningsavtal för bostadsutveckling inom Vansta 5:28 m.fl. intill Ösmo station 

Interpellationer 

31. Svar på interpellation angående processtyrning i hemtjänsten ställd av Kerstin Andersson 
(MP) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) 

Motioner 

32. Svar på motion angående elever i eller på väg in i problematik 
 

33. Svar på motion om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska engagemang 
 

34. Svar på motion om kommunalt samarbete för nödvändig klimatanpassning 
 

35. Svar på motion om en grönare och säkrare Hamnviksväg 
 

36. Svar på motion om att kommunens prenumeration på tidningen Dagens samhälle ska 
upphöra 
 

37. Svar på motion om att implementera kameraövervakning på kommunens skolgårdar 
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Interpellationer, fortsättning 

38. Svar på interpellation angående fördröjning av trygghetsvärdar i Nynäshamns kommun: 
Klarhet och åtgärder efterfrågas ställd av Patrik Isestad (S) till kommunstyrelsens 
ordförande Marcus Svinhufvud (M) 
 

39. Svar på interpellation angående den pågående arbetsmiljöproblematiken i Nynäshamns 
kommun ställd av Patrik Isestad (S) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud 
(M) 
 

40. Svar på interpellation angående kommunens effektiviseringsåtgärder och dess kostnader 
ställd av Bernt Månsson (V) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) 
 

41. Svar på interpellation angående acceptabelt språkbruk ställd av Bernt Månsson (V) till 
kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M) 

 
Handlingar till ovanstående ärenden finns tillgängliga på kommunstyrelseförvaltningen, 
Nämndhuset, Stadshusplatsen 1, Nynäshamn, telefonnummer 08-520 680 00. Kommunfullmäktiges 
sammanträden är offentliga, allmänheten är därför välkomna att höra på debatten.  
 
Nynäshamn den 29 februari 2024 
 
 
Fredrik Sönnergren 
kommunfullmäktiges ordförande 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(1) 
Datum Diarienummer 
2024-02-27 KS/2024/0006/101-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Malin Söderlund 
E-post: malin.soderlund@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
13569811356981 

Inkomna ärenden 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendet 
KS/2024/0088/060-1 
Roger Almstedt (SD) har den 6 februari 2024 lämnat in en motion gällande besparing på 
modersmålsundervisning. 
   

Skickas till 
Akten 
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Motion till Nynäshamns kommunfullmäktige 

 

2024-01-29 

 

Besparing på modersmålsundervisning 

 

Sammanfattning 

Sverigedemokraterna vill reducera den onödiga och feltänkta offentliga modersmålsundervisningen 

till ett minimum, enligt de möjligheter som tillhandahålls inom ramen för Skollagen. I avvaktan på ett 

fullständigt avskaffande, kan Nynäshamns kommun avskaffa åtminstone delar av den offentligt 

finansierade modersmåls-undervisningen som det inte är nödvändigt för kommunen att erbjuda 

enligt lag. 

 

Bakgrund 

Sverigedemokraterna Nynäshamn vill rikta politisk uppmärksamhet mot det misslyckade och 

feltänkta projektet med offentligt finansierad modersmålsundervisning för migranter och deras barn. 

Verksamheten har många år på nacken efter att ha införts i slutet av 60-talet, men har trots det inte 

bevisat sig ha något värde för Sverige och det svenska samhället. Det vetenskapliga stödet för att 

modersmålsundervisning skulle stödja inlärning av svenska språket är svagt. 

Inte heller synes det finnas det något hållbart vetenskapligt stöd för att modersmålsundervisning ger 

bättre skolresultat överhuvudtaget. Den grupp elever som läser modersmål har ibland något bättre 

studieresultat, men den rimligaste förklaringen är att dessa elever helt enkelt är mera mottagliga för 

studier överhuvudtaget och därför också till exempel hinner med modersmålsundervisning. 

Offentligfinansierad modersmålsundervisning har snarare varit en av många misslyckade 

migrationspolitiska idéer, och har snarare motverkat svenska intressen till förmån för splittring, 

utanförskap, parallellkulturer, främlingskap för det svenska kulturen. 

Det finns ett stort antal exempel på att kommuner regelmässigt anordnar offentligfinansierad 

modersmålsundervisning utöver vad Skollagen förordnar, till exempel med icke-legitimerade lärare 

eller till elever som inte har tillräckliga baskunskaper. 

 

 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-06 Ärendenummer: KS/2024/0088/060-1
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Inget i föreliggande förslag ska dock beröra offentligfinansierad undervisning i teckenspråk, eller i 

något av Sveriges officiella minoritetsspråk meänkieli, finska, samiska, jiddisch eller romani chib. 

 

Slutsats och ställningstagande 

Mot bakgrund av det anförda anser Sverigedemokraterna Nynäshamn att kommunen, som en början 

till ett större borttagande av kommunalt finansierad modersmålsundervisning utöver lagens krav, 

redan nu minskar det antal år under vilka kommunen erbjuder modersmålsundervisning, specifikt 

ner till lagens minimikrav. 

Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna: 

att: Nynäshamns kommunfullmäktige beslutar att dra ner det antal år under vilka offentlig 

finansierad modersmålsundervisning erbjuds från 9 till 7 

 

 

 

För Sverigedemokraterna Nynäshamn 

 

 

________________________________ 

Roger Almstedt, gruppledare Barn- och utbildningsnämnden 

Nynäshamn 2024 01-29 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2024-02-15 KS/2023/0312/111-4 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 
Kansliavdelningen 
Sanna Jansson 
E-post: Sanna.Jansson@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Frågeställning i kommunal folkomröstning 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:  

1. Frågan att ta ställning till i folkomröstningen om den kommunala hemtjänsten ska vara: 
”Hemtjänsten, som drivs i kommunal regi i Nynäshamns kommun, har under lång tid 
brottats med hög sjukfrånvaro och stora ekonomiska underskott. Hemtjänsten 
omorganiserades därför under 2023. Från och med 1 februari 2024 bedrivs hemtjänst i vissa 
delar av kommunen både genom en kommunal och flera privata utförare, medan i andra 
delar av kommunen bedrivs hemtjänst genom flera privata utförare. 
Ska kommunen behålla den nya hemtjänstorganisationen?” 

2. Frågan ska kunna besvaras med ”ja”, ”nej” eller ”blank”. 

Sammanfattning 
Den 15 februari 2024 beslutade Kommunfullmäktige att en folkomröstning ska hållas om den 
kommunala hemtjänsten i samband med valet till Europaparlamentet den 9 juni 2024.  
Enligt 2 § lagen (1994:692) om kommunala folkomröstningar ska även Kommunfullmäktige besluta 
om den fråga och de svarsalternativ som ska ställas till de röstberättigade. Ett förslag till 
frågeställning och svarsalternativ har därför tagits fram. Förslaget till frågeställning lyder: 
 
”Hemtjänsten, som drivs i kommunal regi i Nynäshamns kommun, har under lång tid brottats med 
hög sjukfrånvaro och stora ekonomiska underskott. Hemtjänsten omorganiserades därför under 
2023. Från och med 1 februari 2024 bedrivs hemtjänst i vissa delar av kommunen både genom en 
kommunal och flera privata utförare, medan i andra delar av kommunen bedrivs hemtjänst genom 
flera privata utförare. Ska kommunen behålla den nya hemtjänstorganisationen?” 
 
Frågan föreslås kunna besvaras med ”ja”, ”nej” eller ”blankt”. 

Ärendet 
Den 15 februari 2024 beslutade Kommunfullmäktige att en folkomröstning ska hållas om den 
kommunala hemtjänsten i samband med valet till Europaparlamentet den 9 juni 2024. 
Kommunfullmäktige beslutade också att folkomröstningens omröstningsdistrikt och 
omröstningslokaler ska sammanfalla med valdistrikt och vallokaler i Europaparlamentsvalet, att 
60 000 röstsedlar ska tas fram, som ska vara blå och innehålla den frågeställning 
kommunfullmäktige beslutar om samt att röstsammanräkningen ska vara avslutad senast två veckor 
efter folkomröstningen.  
 
Enligt 2 § lagen (1994:692) om kommunala folkomröstningar ska även Kommunfullmäktige besluta 
om den fråga och de svarsalternativ som ska ställas till de röstberättigade. Ett förslag till 
frågeställning och svarsalternativ har därför tagits fram. Förslaget till frågeställning lyder:  
 
”Hemtjänsten, som drivs i kommunal regi i Nynäshamns kommun, har under lång tid brottats med 
hög sjukfrånvaro och stora ekonomiska underskott. Hemtjänsten omorganiserades därför under 

45/159



29/24 Frågeställning i folkomröstning om kommunal hemtjänst - KS/2023/0312/111-4 Frågeställning i folkomröstning om kommunal hemtjänst : Frågeställning i folkomröstning om kommunal hemtjänst

 
 2(2) 
  
  

 

2023. Från och med 1 februari 2024 bedrivs hemtjänst i vissa delar av kommunen både genom en 
kommunal och flera privata utförare, medan i andra delar av kommunen bedrivs hemtjänst genom 
flera privata utförare. 
 
Ska kommunen behålla den nya hemtjänstorganisationen?” 
 
Frågan föreslås kunna besvaras med ”ja”, ”nej” eller ”blankt”. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen kan konstatera att Kommunfullmäktige har beslutat att en folkomröstning ska hållas 
om den kommunala hemtjänsten i samband med valet till Europaparlamentet den 9 juni 2024. Ett 
förslag till frågeställning och svarsalternativ har därför tagits fram som presenteras i detta 
tjänsteutlåtande. 
 
 
Kristina Tidestav Sanna Jansson 
Kommundirektör Kommunjurist 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, KS/2023/0312/111-4 

Skickas till 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(4) 
Datum Diarienummer 
2024-01-17 KS/2021/0546/260-13 

 

 

+6-Tjänsteställe/handläggare 
 
Mark och exploatering 
Sara Standert 
E-post: sara.standert@nynashamn.se 
Tel: 08-520 688 20 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Nytt markanvisningsavtal för bostadsutveckling inom Vansta 
5:28 m.fl. intill Ösmo station 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår till kommunfullmäktige att: 

1. godkänna markanvisningsavtal för Vansta 5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38 
mellan Nynäshamns kommun och K2A Hyresbostäder i Ösmo AB (tidigare Ösmo Bostäder 
AB), intill Ösmo Station. 

 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med punkt 1, beslutar 
kommunstyrelsen för egen del att: 

1. ge samhällsbyggnadschefen i uppdrag att underteckna nytt markanvisningsavtal för Vansta 
5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38, intill Ösmo station 

 

Sammanfattning 
Nynäshamns kommun och K2A Hyresbostäder i Ösmo AB har ingått ett markanvisningsavtal 
gällande Vansta 5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38. Avtalet reglerar vilka 
förutsättningar som gäller för att K2A Hyresbostäder i Ösmo AB ska få förvärva del av kommunägda 
fastigheterna Vansta 5:29 och Vansta 5:38 för att bygga nya bostäder inom exploateringsområdet. 
Avtalet gällde fram till september 2023 och det finns därför behov av att teckna ett nytt 
markanvisningsavtal. I samband med nytt markanvisningsavtal utökas även markanvisningsområdet 
och priset för marken justeras uppåt för att bättre överensstämma med dagens marknadsvärde. Det 
nya markanvisningsavtalet tydliggör även den ekonomiska fördelningen mellan kommunen och 
Exploatören och ökar genomförandebarheten för projektet som helhet. 

Ärendet 
Nynäshamns kommun och K2A Hyresbostäder i Ösmo AB (Exploatören) har ingått ett 
markanvisningsavtal gällande Vansta 5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38, se Figur 1. 
Avtalet godkändes av kommunfullmäktige i september 2021 (Kf § 144/21 2021-09-16). Avtalet 
reglerar vilka förutsättningar som gäller för att K2A Hyresbostäder i Ösmo AB ska få förvärva del av 
kommunägda fastigheterna Vansta 5:29 och Vansta 5:38 för att bygga nya bostäder inom 
exploateringsområdet. K2A Hyresbostäder i Ösmo AB äger fastigheten Vansta 5:28 som gränsar till 
markanvisningsområdet. 
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Figur 1. Markanvisat område enligt markanvisningsavtal godkänt av kommunfullmäktige 2021-09-16 
 
Avtalets giltighetstid var 24 månad, vilket innebär att det löpte ut 16 september 2023. Enligt avtalet 
kan förlängning medges under förutsättning att exploatören aktivt drivit projektet och att 
förseningen inte beror på exploatören. Det finns också stöd för förlängning utifrån samma premisser 
i Nynäshamns kommuns riktlinjer för markanvisningar. 
 
Inför att en ny detaljplan antas ska markanvisningsavtalet ersättas med ett marköverlåtelse- och 
genomförandeavtal som innehåller själva överlåtelsen samt reglerar genomförandet av detaljplanen. 
En ny detaljplan för exploateringsområdet är under framtagande och beräknas kunna antas under 
första delen av 2025.  
 
Vissa större förändringar har gjorts jämfört med tidigare tecknat markanvisningsavtal: 

- Markanvisningsområdet utökas till att omfatta en större del av Vansta 5:38 än tidigare, se 
Figur 2. I och med det ryms en större byggrätt, vilket också ger ökade intäkter från 
försäljning av marken och bättre förutsättningar för genomförande av projektet. 

- Priset för den del av kvartersmarken inom markanvisningsområdet som avgränsades i 
markanvisningsavtal undertecknat 2021-05-24, utgår från tidigare tecknat 
markanvisningsavtal och justeras enligt tidigare avtalade villkor (2 200 kr blir efter justering 
2 300 kr per kvadratmeter ljus BTA).  

- Priset för den tillkommande marken i nya avtalet är 4 295 kronor per kvadratmeter ljus BTA. 
- Priserna är bestämda i prisläge den 1 okt 2023. Slutlig köpeskilling baseras på den byggrätt 

kommande detaljplan medger. Betalning sker först när kommunfullmäktige har beslutat att 
godkänna kommande marköverlåtelse- och genomförandeavtal, ny detaljplan har vunnit 
laga kraft och då fastighetsbildningen är genomförd. 

- Exploateringsbidraget som exploatören ska erlägga för kommunens investeringar i allmän 
platsmark är satt till 1 000 kr/kvm ljus BTA (indexerat fram till erläggande).  
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Figur 2. Nytt markanvisningsområde bestående av ursprungligt område markerat med blå 
skraffering och utökat område markerat med röd skraffering. 
 
I övrigt överensstämmer det nya markanvisningsavtalet i stort med tidigare markanvisningsavtal. 
Mindre justeringar som gjorts är bland annat: 

- Exploatörens företagsnamn 
- Att projektet ska uppnå betygsnivån Mycket väl godkänd för respektive riktlinje i 

kommunens Riktlinjer för hållbart byggande. Dessa specificeras i samband med 
framtagande av marköverlåtelse- och genomförandeavtalet och utgör inte längre bilaga till 
markanvisningsavtalet 

- Förtydligande att gång- och cykelväg ska finnas mellan pendlarparkeringen och busstorget 
- Förtydligande att kostnad för konstnärlig utsmyckning är inräknat i exploateringsbidraget 
- Att planläggningsavtal har ingåtts och att markanvisningsavgift har betalats 
- Förtydligande kring säkerhet för åtaganden för genomförande. 
- Kartbilagorna är uppdaterade med nya områdesgränser. Ett räkneexempel är bilagt 

Förvaltningens bedömning 
Exploateringen av Vansta 5:28, del av Vansta 5:29 och del av Vansta 5:38 uppfyller översiktsplanens 
mål och strategier om en förtätning och utveckling av Ösmo. Den är också i linje med både 
fördjupad översiktsplan för Ösmo tätort samt strukturplanen för centrala och södra Ösmo. Med 
verksamheter i bottenvåningen längs med busstorget skapas en bättre koppling mellan Ösmo 
station och Ösmo centrum, i överensstämmelse med planprogrammet för Ösmo. Genom nya 
attraktiva bostäder och lokaler i detta läge får resecentrum en tydligare avgränsning och blir en 
tryggare målpunkt. Genom att bostadsparkering anläggs inom kvartersmark tillgodoses 
parkeringsbehovet utan att påverka närliggande pendlarparkering. Förvaltningen bedömer även 
byggnationen som positiv för kommunens bostadsförsörjning och hållbarhetsarbete. 
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Förvaltningen bedömer att Exploatören varit aktiv och samarbetat för att säkerställa genomförandet 
av projektet. Eftersom Exploatören äger fastigheten Vansta 5:28 som ingår i exploateringsområdet 
har markanvisningen tilldelats Exploatören genom direktanvisning. Att anvisa kommunens 
markområde till en annan aktör anses inte lämpligt eftersom markanvisningsområdet skulle utgöra 
ett för litet markområde för att skapa den stadsmässiga utveckling som kommunens strategiska 
dokument, exempelvis strukturplan för centrala och södra Ösmo, anger.  
 
Med utökat markanvisningsområde blir dessutom kopplingen mellan pendlarparkering och 
pendeltågstation tydligare och gång- och cykelvägen mellan pendlarparkeringen och busstorget 
förbättras. Ett utökat markanvisningsområde skapar även bättre förutsättningar för exploatören att 
hantera buller från järnvägen, exploateringskalkylerna för bägge parterna förbättras och området 
blir tryggare. 
 
I samband med utökat markanvisningsområde har kommunen sett över prisnivån för den 
tillkommande markanvisningen för att ligga mer i linje med dagens marknadsläge.  
 
Sammantaget bedömer förvaltningen att kriterierna för förlängning av markanvisningsavtalet 
uppfylls. Exploatören har aktivt drivit projektet och arbetar tillsammans med kommunen för att 
genomföra projektet. Förvaltningen bedömer även att Ösmo skulle gagnas av att utöka det 
markanvisade området till omfattning enligt bilagt markanvisningsavtal och Figur 2, samt att det nya 
priset är marknadsmässigt. 
 

 

 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav Rockberger   Sara Standert 
Kommundirektör    
 

Beslutsunderlag 
Markanvisningsavtal 

Skickas till 
Akten 
Mark- och exploateringschef 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
K2A Hyresbostäder i Ösmo AB 
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 1(1) 
Datum Diarienummer 
2023-10-02 xxx 

 

Upprättad av 
Christina Sönnergren, kommunalråd 

Version 
xxx 

Svar på interpellation angående processtyrning i hemtjänsten 
 
Kerstin Andersson har ställt en interpellation till Kommunstyrelsens ordförande 
angående processtyrning i hemtjänsten. Han har valt att lämna över den till mig. 
Jag vill börja med att tacka för interpellationen.   
 
Fråga: 
Hemtjänsten i Nynäshamns kommun har drabbats av en epidemi. Sjukrivningarna i 
hemtjänsten i egenregi och hos LOV-företagen ligger på en bekymmersamt hög 
nivå. Smittan heter minutstyrning.  
Minutstyrning är en modell som en stor del av tillverkningsindustrin har lämnat och 
övergått till processtyrning.  
Kommundirektören förordar processtyrning i omorganisationsförslaget för 
samhällsbyggnads- och näringslivs och arbetsmarknadsförvaltningen.  
Finns liknande tankar när det gäller omorganisationen av hemtjänsten?  
Svar:  
Den situation som uppstått i den kommunala hemtjänsten vad gäller 
sjukskrivningarna och stressen är beklaglig och både kommunfullmäktige och 
socialnämnden har därför agerat för att lösa den. Vi har nu tagit beslut om att 
omorganisera den kommunala hemtjänsten just för att de här problemen ska få en 
lösning. Bakgrunden till problemen är komplex och en stor del kan härledas till 
ledning och styrning, där det som sagt görs förändringar.  

Minutstyrning är inte en modell utan ett begrepp vissa använder för att beskriva 
kommunens arbete med att beräkna avgifter, kontrollera kostnader och planera 
insatser. Då det är just en beskrivning kan den inte avskaffas men vi vill självklart 
göra hemtjänsten bättre och i det arbetet ingår att titta på hur vi arbetar med 
uppdrag och insatser. 

Syftet med en processtyrning är att tydliggöra ansvar och mandat, att förklara och 
tydliggöra beslutsprocesser samt att bjuda in organisationens medarbetare till att i 
högre grad bidra till verksamhetens utveckling. Det är precis så som tanken är att 
även hemtjänstens ledning och styrning ska fungera vilket är en förutsättning för en 
väl fungerade verksamhet som levererar insatser av god kvalitet. Målet är att 
medarbetarna ska känna hög tillit till varandra och ledningen.  

Vänliga hälsningar   
  

Christina Sönnergren (M)  
Socialnämndens ordförande  
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Interpellation till Markus Svinhuvud Kommunalråd  Kommunstyrelsens ordförande om 
processtyrning i hemtjänsten

Hemtjänsten i Nynäshamns kommun har drabbats av en epidemi. Sjukrivningarna i hemtjänsten i 
egenregi och hos LOV-företagen ligger på en bekymmersamt hög nivå. Smittan heter 
minutstyrning.
Minutstyrning är en modell som en stor del av tillverkningsindustrin har lämnat och övergått till 
processtyrning.
Kommundirektören förordar  processtyrning i omorganisationsförslaget för samhällsbygnads- och 
näringslivs och arbetsmarknads- förvaltningen.  
Finns liknande tankar när det gäller omorganisationen av hemtjänsten?

Kerstin Andersson
Miljöpartiet
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2023-11-06 KS/2023/0170/060-4 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion angående elever i eller på väg in i problematik 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0170/060-4. 

Sammanfattning 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunfullmäktige ska ge barn- och utbildningsnämnden i 
uppdrag att på olika nivåer se över och utvärdera rutiner och åtgärder som finns kring elever som 
riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt. 
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om frågans betydelse och kan vidare konstatera att 
barn- och utbildningsnämnden nu genomför ett stort antal insatser som syftar till att utveckla och 
förbättra förutsättningarna för alla barn och elever i förskola och grundskola utifrån såväl 
kunskapsmässiga som sociala faktorer. Att utvärdera och se över rutiner och åtgärder, på det sätt 
som motionären föreslår, kommer därför att vara en naturlig del av det gemensamma 
sammanhängande systematiska kvalitetsarbetet inom barn- och utbildningsnämnden. Med 
hänvisning till detta resonemang föreslås att motionen ska anses besvarad. 

Ärendet 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att:  

- Barn- och utbildningsnämnden ska ges i uppdrag att se över och utvärdera de rutiner och 
åtgärder som finns kring elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller 
utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt   

- Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utvärdera huruvida nämnden ska ge 
kommunens skolor i uppdrag att se över och utvärdera respektive skolas rutiner och 
åtgärder kring elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller 
utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt  

- Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utvärdera huruvida nämnden ska ge 
kommunens skolor i uppdrag att ta fram vilka rutiner och åtgärder lärare och personal i 
kommunens skolor behöver för att hjälpa elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, 
problematik eller utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt. 
 

Bakgrunden är att motionären anser att insatser många gånger sätts alldeles för sent till elever i 
problematik, trots att eleven ibland är flaggad sedan flera år tillbaka. Motionären anser därför att 
barn- och utbildningsnämnden behöver utvärdera om rutinerna och åtgärderna är tillräckliga.   

Ärendets beredning  
Motionen har remitterats till barn- och utbildningsnämnden. Barn- och utbildningsnämnden 
konstaterar att förvaltningen i år genomför ett stort antal insatser som syftar till att utveckla och 
förbättra förutsättningarna för alla barn och elever i förskola och grundskola utifrån såväl 
kunskapsmässiga som sociala faktorer. Nämnden ser behovet av de uppdrag som motionären yrkar 
på, men menar att utvärdera och se över rutiner och åtgärder kommer att vara en naturlig del av 
det gemensamma sammanhängande systematiska kvalitetsarbetet i förvaltningen.  
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Förvaltningens bedömning 
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens uppfattning om vikten av att tidigt identifiera och 
sätta in åtgärder för elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller utanförskap; 
socialt- eller kunskapsmässigt. Förvaltningen kan vidare konstatera att barn- och 
utbildningsnämnden, utifrån genomlysningen i nulägesanalysen 2022, genomför ett stort antal 
insatser som syftar till att utveckla och förbättra förutsättningarna för alla barn och elever i förskola 
och grundskola utifrån såväl kunskapsmässiga som sociala faktorer. Att utvärdera och se över 
rutiner och åtgärder, på det sätt som motionären föreslår, kommer därför att vara en naturlig del av 
det gemensamma sammanhängande systematiska kvalitetsarbetet inom barn- och 
utbildningsnämnden. Med hänvisning till detta resonemang föreslås att motionen ska anses 
besvarad. 
 

_______________________      
Kristina Tidestav 
kommundirektör    
 

Beslutsunderlag 
Motion från Rebecca Ädel angående elever i eller på väg in i problematik 
Remissvar från barn- och utbildningsnämnden 

Skickas till 
Akten 
Motionären 
Barn- och utbildningsnämnden 
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  2023-05-26 

Motion angående elever i eller på väg in i problematik  

 

Många gånger sätts insatser till elever i problematik in alldeles för sent, trots att eleven ibland är 

flaggad sedan flera år tillbaka. Detta är något lärare och pedagoger vittnar om och känner en stor 

frustration och oro över.  

När en klass byter lärare, och främst stadium; från låg- till mellan- eller från mellan- till hög, görs en 

så kallad överlämning till den nya mentorn och det nya arbetslaget. Det är inte ovanligt att klassens 

tidigare mentor flaggar för en elev som man i ett tidigt stadie märkt är i, eller kommer att hamna i, 

problematik – socialt eller inlärningsmässigt. Skolan har rutiner för detta i sina styrdokument; eleven 

flaggas till EHT, anpassningar sätts in, åtgärdsprogram skrivs och eventuella utredningar startas. 

Mentorer, ämneslärare, EHT-team och andra vuxna i elevens närhet uttalar sig om såväl det sociala 

som det ämnesspecifika hos flaggad elev. Ibland är det tydligt vilka åtgärder som behöver sättas in, 

ibland inte. Anpassningar testas, nya formulär skickas ut till lärare och andra pedagoger, och så 

fortsätter det. Har det gått så långt att eleven blivit en så kallad hemmasittare kopplas närvaroteam 

och socialförvaltningen in, men oftast alldeles för sent. Klarar eleven ”tillräckligt många” betyg är det 

inte säkert att stödåtgärder sätts in alls eller att dessa är tillräckliga, trots flaggningar av tex rent 

sociala skäl från lärare och pedagoger med stor oro över att eleven är på väg mot ett utanförskap 

eller in i problematik.  

Rutinerna finns, åtgärderna finns, men är de nog och hur utvärderas dessa? Nynäshamnsmodellen 

ska göra det lättare för BUF och SOF att samarbeta över förvaltningsgränserna. Men vilken nytta gör 

det om elever som fångas upp i ett tidigt skede inte får den hjälp de behöver och om insatserna inte 

utvärderas på ett tillfredsställande sätt? Det händer att elever som går ut åk 9 i stora problem varit 

flaggade sedan låg- eller mellanstadiet. Trots detta kan vi inte se någon förändring eller förbättring 

och vi kan tappa en elev som riskerar att hamna i utanförskap i samhället om denna inte redan gjort 

det, trots att detta borde ha kunnat förhindrats.  

Att lägga ytterligare administration på den enskilda läraren är inte ett alternativ då dessa redan 

drunknar i administrativt arbete vilket gör att fokus skiftas från faktiska åtgärder och tid med eleven i 

behov till mer tid bakom skrivbordet.  

Nynäshamns har nu, under VT-23, haft universitetslektorn och specialpedagogen Emma Leifler som 

skolövergripande föreläsare i kommunen. Hennes forskning syftar i första hand till att bidra till 

förståelse och inkludering av elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF). Intressant 

med hennes föreläsningen är också den diskrepans som återfinns mellan rektorer, lärare, elever och 

föräldrars uppfattning av det stöd som sätts in till den enskilda eleven. Detta visar tydligt att det är 

lärarna själva som måste utvärdera de åtgärder och stödinsatser som sätts in till elever. Lärare, 

pedagoger och annan personal i nära kontakt med eleverna är experterna på området. Inte 

politikerna eller tjänstemännen. Lärarna måste få tillfälle att sätta sig ner och själva diskutera fram 

vad de behöver för att kunna hjälpa sina elever i problematik, oavsett om det handlar om social- eller 

kunskapsmässig karaktär. 

I det här fallet måste politikerna lyssna på lärarna och deras behov för att hjälpa eleverna. Annat vore 

att undergräva deras professionalitet.  

Exempel på åtgärder som skulle kunna förhindra att elever hamnar i ett utanförskap eller i 

problematik skulle kunna vara stödmentorer för att hjälpa läraren att skala av det administrativa 

arbetet vilken i sin tur kan fokusera på den enskilda eleven, tvålärarsystem som inte enbart skapar 
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vinster i form av stöd till eleverna utan även berikar det kollegiala lärandet och skapar vinster i form 

av kompetensutveckling; resurspersoner som kan fånga upp eleven i ett tidigt skede samt kan vara 

lärarens eller mentorns förlängda arm mellan hem och skola, ett djupare samarbete med socialtjänst 

med besök av dessa i skolorna för att bygga broar, uppdateras om rutiner för orosanmälan samt 

rådfrågning för personal osv.   

Liggande budget styr. Det vet vi alla. Det utesluter dock inte att eventuellt flytta om kostnader om 

detta skulle behövas. De som ser behovet är dock lärarna själva, därför måste dessa få uttala sig i 

frågan under lämplig schemalagd arbetstid.  

 

Jag yrkar därför att:  

Kommunfullmäktige ger Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att se över och utvärdera de 

rutiner och åtgärder som finns kring elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik 

eller utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt  

Kommunfullmäktige ger Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utvärdera huruvida nämnden 

ska ge kommunens skolor i uppdrag att se över och utvärdera respektive skolas rutiner och åtgärder 

kring elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller utanförskap; socialt- eller 

kunskapsmässigt 

Kommunfullmäktige ger Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utvärdera huruvida nämnden 

ska ge kommunens skolor i uppdrag att ta fram vilka rutiner och åtgärder lärare och personal i 

kommunens skolor behöver för att hjälpa elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, 

problematik eller utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt 

 

Rebecca Ädel  
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2023-12-13 KS/2023/0178/060-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas 
demokratiska engagemang  
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

Sammanfattning 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att 
dels utreda möjligheten att samla lokala partier för att tillsammans med 
kommunstyrelseförvaltningen genomföra en ”Demokratiturné” inför EU-valet 2024, dels utreda 
långsiktiga åtgärder för att stärka kommuninvånarnas demokratiska engagemang, insyn och 
kunskap. Syftet är att få till stånd en ökning av valdeltagandet, särskilt i socioekonomiskt svaga 
områden.  
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om vikten av ett högt valdeltagande och kan 
konstatera att både de politiska partierna och förvaltningen redan gör stora insatser för att öka 
valdeltagandet. Förvaltningens arbete har målet att alla röstberättigade ska veta var, när, och hur 
de kan rösta och det lägger därför ett stort fokus på olika typer av kommunikationsinsatser, 
utbildning för röstmottagare och på tillgängliggörande av vallokaler. Detta arbete kommer att 
fortsätta och förstärkas i kommande val och också ha ett särskilt fokus på områden som har ett 
lägre valdeltagande i Nynäshamn. Förvaltningens förhoppning är att det tillsammans med det arbete 
som de politiska partierna själva utför kommer att bidra till att öka valdeltagandet i Nynäshamn. Mot 
bakgrund av det stora arbete som redan görs i denna riktning anser inte förvaltningen att några 
ytterligare åtgärder i detta läge behövs och motionen föreslås anses besvarat.   

Ärendet 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att 
dels utreda möjligheten att samla lokala partier för att tillsammans med 
kommunstyrelseförvaltningen genomföra en ”Demokratiturné” inför EU-valet 2024, dels utreda 
långsiktiga åtgärder för att stärka kommuninvånarnas demokratiska engagemang, insyn och 
kunskap. Syftet är att få till stånd en ökning av valdeltagandet, särskilt i socioekonomiskt svaga 
områden. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att ett högt valdeltagande är viktigt för demokratin 
och för förtroendet för de demokratiska institutionerna. Både de politiska partierna och förvaltningen 
gör redan idag stora insatser för att främja valdeltagandet. De politiska partierna verkar för att 
mobilisera väljare till de allmänna valen och förvaltningen verkar för att möjliggöra ett jämlikt 
deltagande i valen för kommunens alla röstberättigade invånare. Förvaltningens arbete är inriktat på 
att valen ska kunna genomföras rättssäkert, tillgängligt och transparent. Målsättningen är att alla 
röstberättigade ska veta var, när, och hur de kan rösta och det läggs därför ett stort fokus på olika 
typer av kommunikationsinsatser, utbildning för röstmottagare och på tillgängliggörande av 
vallokaler. Exempelvis hade kommunen en vallokal mitt i det område som hade lägst valdeltagande 
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och placerade också i senaste valet röstmottagare med bred språkkompetens i valdistrikt med hög 
grad av utlandsfödda för att kunna vara behjälpliga vid frågor. Detta arbete kommer att fortsätta 
och förstärkas i kommande val och det kommer också fortsatt att finnas ett särskilt fokus på 
områden med ett lägre valdeltagande. Förvaltningens förhoppning är att detta arbete tillsammans 
med det mobiliseringsarbete som de politiska partierna själva utför kommer att bidra till att öka 
valdeltagandet i Nynäshamn. Mot bakgrund av det stora arbete som redan görs i denna riktning 
anser inte förvaltningen att några ytterligare åtgärder i detta läge behövs och motionen föreslås 
anses besvarat.        
 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Christian Wigren  
kommundirektör    kanslichef  

Beslutsunderlag 
Motion från Bernt Månsson (V) om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska 
engagemang  

Skickas till 
Akten 
Motionären 
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M o t i o n

KomnwnfuinÄSge, 2CÖS4Ä-15

Vänsterpartiet

Först^ltta åtgärder iför feangnMwrii^aaggiasiiegiTOigaiisteiBn^agpra^^

Unde r vaM2022sp r *
eniigt Valmyndighetea Detta mnebar ett fapp fer feommuniroaiarTOS löldeHagande med
hela 5procentenheter sedan valet 2018.. Sär^cit utmärtende är det .^unkande
vaidelta^nde scwns ^att bevittM itera«airfflm rrassl S0cksetew»®Ät eftersatta
valdistrikt, såsom Nicksta och Ösmo östra, där vaidettagandet sjönk Irån 6452%
respektive 71.45%, till det mycket oroväckande låga deltagandet på enbart 56.02% och
6355%, irespektive

va&idli^pmte i t i M 7 7 . 0 5 % ,

Med anledning av det s|wf^’®wle val!fefega'wfet, sä«^ ^te»?®mfnen som helhet och för de
ökande klyftorna ivaldeltagandet inom kommunen, ser Vänsterpartiet Nynäshamn att
risken är stor att engagemanget för, inblick i, och kunskap om ens demokratiska rätt att
delta ivår kommun csch den p<jSt?k som förs häri, ccteå har sp^nkit. Och alt sä, isynnerhet,
är fallet för invånarna ikommunen med de sämsta socioekonomiska möjligheterna att
påverka livets utfall iövrigt. Detta ser vi som en mycket allvarlig utveckling och torde ligga i
allas —medborgarnas som politfkemas —inlr^se, att försöka ändra på, för att bevara
förtroendet och engagemanget för vår demokrati.

Vänsterpartiet Nynäshamn yrkar därav att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i
uppdrag att snarast utreda möjligheten att utföra åtgärder för att stärka kommun¬
invånarnas demokratiska engagemang, insyn och kunskap —isynnerhet inom de valdistrikt
med lägst valdeltagande.

Vi föreslår även att representanter från samtliga partier, tiUsanamans med
kommunförvaltningen, utför en gemensam “Demokratiturné”, med nedslag pä omkring 5
olika orter runtom ikommunen, för att låta kommunens invånare lära känna och få insyn i
deras politiska organisation, deras demokratiska rättigheter och deras demokratiska
möjligheter att påverka. Vi föreslår att detta snarast bereds för att kunna utföras redan till
årsskiftet, 2023-2024, inför det kommande EU-vafet 2024.

Vi yrkar:

'Att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen iuppdrag att snarast utreda möjligheten att
samla de lokala partier som önskar, att tillsammans med kommunförvaltningen utföra en
“Demokratiturné" enligt ovan beskrivning, att genomföras inför EU-valet 2024.

●Att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen iuppdrag att snarast utreda även mer
långsiktiga åtgärder för att stärka kommuninvånarnas demokratiska engagemang, insyn och
kunskap.

( Månsson, för Vänsterpartiet Nynäshamn

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-06-07 Ärendenummer: KS/2023/0178/060-1
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2023-12-11 KS/2023/0272/060-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommnfullmäktige 
13502661350266 

Svar på motion om kommunalt samarbete för nödvändig 
klimatanpassning  
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

Sammanfattning 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att 
upprätta former för ett samarbete kring nödvändig klimatanpassning mellan Nynäshamn, Haninge 
och Tyresö, att upprätta en tidsplan för och genomföra en kartläggning av kommunernas behov av 
klimatanpassning och ge förslag på samordning kring dessa behov, samt att återrapportera 
kartläggningen till kommunfullmäktige senast vid årsskiftet 2024/2025.  
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att Nynäshamns kommun behöver arbeta för att 
minska kommunens påverkan på klimatet och anpassa kommunen till ett förändrat klimat. Utifrån 
Hållbarhetsprogrammet mål om klimatanpassning pågår arbetet med att stärka det lokala 
klimatanpassningsarbetet i kommunen. I det fortsatta arbetet under 2024 kommer fokus att ligga på 
vilka konkreta åtgärder kommunen behöver vidta, men behovet av samarbete med externa aktörer 
kommer också att övervägas. På kommunnivå finns redan ett samarbete på klimatområdet mellan 
kommunerna på Södertörn inom ramen för Södertörnssamarbetet. Om det skulle visa sig finnas ett 
behov av att öka det mellankommunala samarbetet, exempelvis på det sätt som motionären 
föreslår, kommer förvaltningen att föreslå det. Med hänvisning till detta resonemang föreslås 
motionen anses besvarat. 

Ärendet 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att 
upprätta former för ett samarbete kring nödvändig klimatanpassning mellan Nynäshamn, Haninge 
och Tyresö, att upprätta en tidsplan för och genomföra en kartläggning av kommunernas behov av 
klimatanpassning och ge förslag på samordning kring dessa behov, samt att återrapportera 
kartläggningen till kommunfullmäktige senast vid årsskiftet 2024/2025. Bakgrunden till motionen är 
behovet av att vidta förebyggande åtgärder för olika klimatkatastrofer och att en utarbetad form för 
samarbete över kommungränser underlättar när det finns behov av att agera. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att Nynäshamns kommun behöver arbeta för att 
minska kommunens påverkan på klimatet och även för att anpassa kommunen till ett förändrat 
klimat. Det är också en tydlig strategisk inriktning som framgår av kommunens olika styrdokument 
såsom Hållbarhetsprogrammet. I Hållbarhetsprogrammet finns ett särskilt mål som om 
klimatanpassning, som anger att Nynäshamns kommunens långsiktiga motståndskraft mot 
klimatförändringar ska ha stärkts till 2030, och för att nå detta mål behöver kommunen bedriva ett 
långsiktigt och systematiskt klimatanpassningsarbete.  

Arbetet med att stärka det lokala klimatanpassningsarbetet pågår och kommunen har tagit fram en 
förstudie för klimatanpassning. Förstudien, som baseras på befintliga kunskapsunderlag, 
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sammanställer hur kommunens tätorter kan komma att påverkas av översvämningar, ras, skred, 
kusterosion och värmeböljor fram till år 2100. I arbetet har även förvaltningsövergripande 
workshops genomförts för att analysera vilka klimatrelaterade utmaningar kommunens 
verksamheter står inför samt hur dessa kan hanteras genom lämpliga klimatanpassningsåtgärder. 
Detta kommer sammantaget att utgöra ett viktigt underlag i det fortsatta arbetet med att ta fram en 
plan för kommunens klimatanpassningsarbete under 2024. I det fortsatta arbetet kommer fokus att 
ligga på vilka konkreta åtgärder kommunen behöver vidta, men behovet av samarbete med externa 
aktörer kommer också att övervägas. På kommunnivå finns redan ett samarbete på klimatområdet 
mellan kommunerna på Södertörn inom ramen för Södertörnssamarbetet. Om det skulle visa sig 
finnas ett behov av att öka det mellankommunala samarbetet, exempelvis på det sätt som 
motionären föreslår, kommer förvaltningen att föreslå det. Med hänvisning till detta resonemang 
föreslås motionen anses besvarat.        
 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Jenny Linné  
kommundirektör    samhällsbyggnadschef  

Beslutsunderlag 
Motion från Bernt Månsson (V) om kommunalt samarbete för nödvändig klimatanpassning  

Skickas till 
Akten 
Motionären 
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Kommunfullmäktige 2023-10-12
Motion
Vänsterpartiet Nynäshamn

Förslag om kommunalt samarbete för nödvändig klimatanpassning

Vänsterpartiet i Nynäshamn, Haninge och Tyresö vill uppmärksamma behovet av att
stärka samarbetet mellan kommunerna vad gäller nödvändig gemensam
klimatanpassning. Klimatförändringarna och dess effekter har inga geografiska
gränser, och en utarbetad form för samarbete underlättar när det finns behov av att
agera.

Bakgrunden till motionen är att MSB (Myndigheten för Samhällsskydd och
beredskap) uppger att endast hälften av landets kommuner har vidtagit
förebyggande åtgärder för olika klimatkatastrofer såsom skyfall, bränder, extrem
värme och liknande. Vi som kommuner har i uppgift att göra sådana planer i
samrådmed berördamyndigheter. Klimatförändringarna kommer även att
påverka, och har redan påverkat, faunan genom att nya arter, såsom insekter,
etablerar sig, vilket kanmedföra nya typer avmiljö- och hälsoproblem.

Vi är medvetna om att det redan finns ett visst samarbetemellan våra kommuner,
men vi anser att samarbetet för klimatanpassning bör breddas utifrån samtliga
risker som klimatförändringarna förväntas medföra, såsom risken för
översvämningar, extremväder, ras, saltvatteninträngning och riskenmot hälsa och
biologisk mångfald.

Hur ett förstärkt gemensamt arbete för klimatanpassning i våra kommuner ska
organiseras finns olika lösningar på. Enmöjlighet kan vara att ge Södertörns miljö-
och hälsoskyddsförbund (SMOHF) ett utökat uppdrag att genomföra en
kartläggning över dessa risker ochmöjliga åtgärder för våra tre kommuner med
stöd av Länsstyrelsen, SMHI ochMSB. Detta för att SMOHF redan utgör ett gott
samarbetemellan kommunerna och har kompetensen att driva detta arbete. I
förlängningen kan SMOHF även ha ett uppdrag som sammankallande och
rådgivande instans gällande klimatanpassning.

Samarbetet kring klimatanpassning skulle i fortsättningen också kunna bistå våra
kommuner i arbetet med översiktsplanering och detaljplaner, så att negativa
klimateffekter kan undvikas i största möjliga mån. Detta skulle spara mycket
pengar, resurser ochmänskligt lidande i framtiden.

1 (2)

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-10-17 Ärendenummer: KS/2023/0272/060-1
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Vi yrkar:

1. Att kommunfullmäktige uppdrar kommunstyrelsen att upprätta former för ett
samarbete kring nödvändig klimatanpassningmellan Nynäshamn, Haninge och
Tyresö kommun.

2. Att kommunfullmäktige uppdrar kommunstyrelsen att upprätta en tidsplan för,
och att genomföra en kartläggning av kommunernas behov av klimatanpassning,
och ge förslag på samordning kring dessa behov.

3. Att kommunfullmäktige uppdrar kommunstyrelsen att återrapportera
kartläggningen till kommunfullmäktige senast vid årsskiftet 2024-2025.

—————————————————

Bernt Månsson, Vänsterpartiet Nynäshamn

2 (2)
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2024-01-26 KS/2023/0207/060-5 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion om en grönare och säkrare Hamnviksväg 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0207/060-5.  

Sammanfattning 
I en motion föreslår Lennart Thunqvist (MP) att en helt avskild gång- och cykelbana anläggs efter 
Hamnviksvägen från Strandvägen fram till Videgatan, att sträckan skapas med trädplanteringarna 
som ger ett grönt tak för trafikanterna samt att en bättre markerad gång- och cykelbana anläggs 
från Videgatan hela vägen ut till Lövhagen. Syftet med förslaget är att öka säkerheten för trafikanter 
och boende i området och att ge en grönare profil till hela närliggande området vid Estö.  
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att det finns behov av trafiksäkerhetsåtgärder på 
den aktuella sträckan. Att anlägga en gång- och cykelbana är dock ett komplicerat 
anläggningsprojekt, eftersom vägen kantas av både berg och vatten, hela sträckan trafikeras också 
av busstrafik och det finns geotekniska-, markägar- och tillståndsfrågor som behöver beaktas. 
Förvaltningen föreslår, mot denna bakgrund, att förslaget om en ombyggnad och omgestalning av 
Hamnvikvägen ingår i samhällsbyggnadsnämndens prioritering av planerade investeringar i gång- 
och cykelnätet i kommunen. Mot denna bakgrund föreslås motionen anses besvarad.  

Ärendet 
I en motion föreslår Lennart Thunqvist (MP) att en helt avskild gång- och cykelbana anläggs efter 
Hamnviksvägen från Strandvägen fram till Videgatan, att sträckan skapas med trädplanteringarna 
som ger ett grönt tak för trafikanterna samt att en bättre markerad gång- och cykelbana anläggs 
från Videgatan hela vägen ut till Lövhagen. Syftet med förslaget är att öka säkerheten för trafikanter 
och boende i området och att ge en grönare profil till hela närliggande området vid Estö. Motionen 
beskriver också att det finns hälsovinster i att skapa bättre gång och cykelvägar samt att de 
åtgärder som föreslås gör att Nynäshamns kommun bättre kan profilera sig som cykelvänlig.   

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att det finns behov av trafiksäkerhetsåtgärder på 
den aktuella sträckan. Hamnviksvägen mellan Strandvägen och Videgatan är bred och utformningen 
möjliggör högre hastighet än tillåten, vilket gör att det finns behov av att i sin helhet se över 
utformningen av vägen. Sträckan från Videgatan ut till Lövhagen är bitvis ganska smal och här 
samsas idag gående, cyklister och motorfordon. Att anlägga en gång- och cykelbana är dock ett 
komplicerat anläggningsprojekt, eftersom vägen kantas av både berg och vatten. Hela sträckan 
trafikeras också av busstrafik, vilket ställer krav på en gatubredd om 7 meter. Dessutom finns det 
geotekniska-, markägar- och tillståndsfrågor som behöver beaktas. Förvaltningen föreslår, mot 
denna bakgrund, att förslaget om en ombyggnad och omgestalning av Hamnvikvägen bör ingå i 
samhällsbyggnadsnämndens prioritering av planerade investeringar i gång- och cykelnätet i 
kommunen. Mot denna bakgrund föreslås motionen anses besvarad.      
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_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Claes Kilström 
kommundirektör    tf förvaltningschef tekniska förvaltningen    
 

Beslutsunderlag 
Motion från Lennart Thunquist (MP) om en grönare Hamnviksväg 
Tjänsteutlåtande tillhörande samhällsbyggnadsnämnden 
Svar på remiss, beslut från samhällsbyggnadsnämnden 2023-12-19, § 225 

Skickas till 
Akten 
Motionären 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-08-11 Ärendenummer: KS/2023/0207/060-1
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2024-01-26 KS/2023/0304/060-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion om att kommunens prenumeration på 
tidningen Dagens Samhälle ska upphöra  
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0304/060-2. 

Sammanfattning 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunens prenumeration på tidningen ”Dagens 
samhälle” ska upphöra omgående. Motionären anger att kostnaden för gratisprenumerationen för 
tidningen till politiker i Nynäshamn uppgår till 151 893 kronor per år, vilket motionären inte anser 
vara ekonomiskt försvarbart i det tuffa ekonomiska läget.   
 
Förvaltningen ställer sig bakom motionärens ambition om att se över alla kommunens kostnader i 
det tuffa ekonomiska läget. Tidningen ”Dagens Samhälle” är Sveriges Kommuner och Regioners 
tidning och innehåller information som det kan vara bra att kommunen kan ta del av. Däremot anser 
förvaltningen att kommunens prenumeration skulle kunna begränsas och att kommunens 
förtroendevalda skulle kunna ta del av tidningen i kommunhuset eller i andra kommunala 
verksamheter som har tidningen. Förvaltningen föreslår därför att prenumeration ska ändras i 
enlighet med denna inriktning. Mot denna bakgrund föreslås motionen anses besvarad. 

Ärendet 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunens prenumeration på tidningen Dagens samhälle 
ska upphöra omgående. Motionären anger att kostnaden för gratisprenumerationen för tidningen till 
politiker i Nynäshamn uppgår till 151 893 kronor per år, vilket motionären inte anser vara 
ekonomiskt försvarbart i det tuffa ekonomiska läget.   

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen ställer sig bakom motionärens ambition om att se över alla kommunens kostnader i 
det tuffa ekonomiska läget. Tidningen ”Dagens Samhälle” är Sveriges Kommuner och Regioners 
tidning och innehåller information som det kan vara bra att kommunen kan ta del av. Däremot anser 
förvaltningen att kommunens prenumeration skulle kunna begränsas och att kommunens 
förtroendevalda skulle kunna ta del av tidningen i kommunhuset eller i andra kommunala 
verksamheter som har tidningen. Förvaltningen föreslår därför att prenumeration ska ändras i 
enlighet med denna inriktning. Mot denna bakgrund föreslås motionen anses besvarad.       
 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav     Christian Wigren 
kommundirektör    kanslichef   
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Beslutsunderlag 
Motion från Rebecca Ädel (-) om att kommunens prenumeration på tidningen Dagens samhälle ska 
upphöra 

Skickas till 
Akten 
Motionären 
Kanslichef 
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  2023-11-20 
 

Motion 

Avsluta kommunens prenumeration på tidskriften ”Dagens samhälle” 

Som politiker i Nynäshamn får du en gratis prenumeration på tidskriften Dagens samhälle (se bilaga). 
Fakturan för dessa uppgår 2023 till en kostnad av 151 893 kronor, vilket medborgarna betalar för via 
skatteintänkter. Det är inte ekonomiskt försvarbart att låta politiker få gratistidningar av kommunen 
medan skolor klipper sudd och återbrukar mappar för att få ner utgifterna i sin verksamhet. Denna 
prenumeration bör upphöra omedelbart.  

 

Jag yrkar därför att: 

Kommunens prenumerationen på tidningen Dagens samhälle upphör per omgående 

 

Rebecca Ädel  

 

 

 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-11-20 Ärendenummer: KS/2023/0304/060-1
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2024-01-26 KS/2023/0344/060-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion om att implementera kameraövervakning på 
kommunens skolgårdar 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0344/060-2- 

Sammanfattning 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunen ska implementera kameraövervakning på 
Nynäshamns kommuns skolgårdar. Bakgrunden till motionen är den vandalism som kommunens 
grundskolor har blivit utsatta för med ett stort antal krossade fönsterrutor och anlagd brand. Genom 
att installera kameror med övervakning på skolgårdarna kvälls- och nattetid kan framtida vandalism 
förebyggas och tryggheten öka.   
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om behovet av att vidta åtgärder för att komma 
tillrätta med vandalismen. Installation av kameraövervakning på skolgårdarna är en lämplig åtgärd 
att vidta och tekniska förvaltningen och barn- och utbildningsförvaltningen har därför tagit initiativ 
till det. Det pågår sedan hösten 2023 ett arbete med att installera kameror på skolgårdarna. De 
första kamerorna beräknas komma på plats på Gröndalsskolan och Svandammsskolan under våren 
2024. Därefter fortsätter arbetet med övriga skolors skolgårdar. Mot denna bakgrund föreslås 
motionen anses besvarad.       

Ärendet 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunen ska implementera kameraövervakning på 
Nynäshamns kommuns skolgårdar. Bakgrunden till motionen är den vandalism som kommunens 
grundskolor har blivit utsatta för med ett stort antal krossade fönsterrutor och anlagd brand. Genom 
att installera kameror med övervakning på skolgårdarna kvälls- och nattetid kan framtida vandalism 
förebyggas och tryggheten öka.   
 
Motionen har beretts av kommunstyrelseförvaltningen i samarbete med tekniska förvaltningen och 
barn- och utbildningsförvaltningen. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om behovet av att vidta åtgärder för att komma 
tillrätta med vandalismen. Installation av kameraövervakning på skolgårdarna är en lämplig åtgärd 
att vidta och tekniska förvaltningen och barn- och utbildningsförvaltningen har därför tagit initiativ 
till det. Det pågår sedan hösten 2023 ett arbete med att installera kameror på skolgårdarna. I ett 
första steg installeras under våren 2024 kameror på de två skolor som blivit utsatta för upprepad 
grov skadegörelse, Gröndalsskolan och Svandammsskolan. Mot denna bakgrund föreslås motionen 
anses besvarad.       
 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Christian Wigren 
kommundirektör      kanslichef 
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Beslutsunderlag 
Motion från Rebecca Ädel (-) om att implementera kameraövervakning på kommunens skolgårdar 
   

Skickas till 
Akten 
Motionären 
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2023-12-19 

Motion: Implementera kameraövervakning på kommunens skolgårdar 

Den senaste tiden har flera av kommunens grundskolor blivit utsatta för omfattande vandalism. 
Skadegörelsen inkluderar ett stort antal krossade fönsterrutor och försök till anlagd brand på 
Svandammskolan och Gröndalskolan senast nu i december månad. Dessa händelser orsakar inte 
endast ekonomisk skada utan skapar också en känsla av otrygghet både bland elever och lärare.  

För att förhindra att liknande händelser inte sker igen och att skolorna är en säker plats för våra barn 
att vistas på är det av yttersta vikt att vidta åtgärder. Genom att installera kameror med övervakning  
kvälls- och nattetid på skolgårdarna kan vi dels förebygga framtida händelser av vandalism, dels 
använda kameramaterial som en tertiär åtgärd om kameran ändå inte skulle avskräcka tillräckligt, 
något som även Polisens förundersökningsledare Håkan Leiborn uppmuntrar till enligt en artikel i 
Nynäshamnsposten den 18 december.  

I samtal med lärare har det framkommit att även dessa har begärt kameraövervakning under en 
längre tid på skolgårdarna för att öka säkerheten. Denna åtgärd skulle inte endast vara avsevärt 
kostnadseffektiv genom att minska behovet av kontinuerliga reparationer, utan den skulle också 
skapa en tryggare miljö för eleverna och lärarna.  

 

Jag yrkar därför: 

Att ge aktuell förvaltning i uppdrag att implementera kameraövervakning på Nynäshamns kommuns 
grundskolor.  

 

Rebecca Ädel  

 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-12-19 Ärendenummer: KS/2023/0344/060-1
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Nynäshamn, 2024-02-12 
Kommunfullmäktige 
Interpellation  

 

 
 

 

Interpellation angående Fördröjning av 
Trygghetsvärdar i Nynäshamns kommun: Klarhet och 
åtgärder efterfrågas! 
 
 Till: Kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud, 
 
Socialdemokraterna delar oro med medborgare i vår kommun angående det 
avstannade arbetet med att införa trygghetsvärdar, enligt det beslut som togs av 
kommunfullmäktige i linje med Socialdemokraternas motion för att bekämpa 
gängkriminalitet och öka tryggheten i Nynäshamn. 
 
Vi är väl medvetna om några konkreta steg har tagits hittills, inklusive beslutet på 
kommunfullmäktige den 14 december 2022 och den efterföljande planeringen för 
rekrytering av trygghetsvärdar. Därför väcker det förvåning och oro att dessa 
åtgärder nu verkar ha satts på paus, trots beslut i kommunfullmäktige att verkställa 
och inrätta trygghetsvärdar.  
 
För att öka förståelsen och klarlägga situationen skulle jag vilja framföra några 
konkreta frågor: 
 
1. Vilka specifika aspekter av beslutet om trygghetsvärdar är för närvarande föremål 
för utredning, och vad är målet med denna utredning? 
 
2. Vem har initierat och ger riktlinjer för denna utredning, och hur långt framskriden 
är den? 
 
3. Har det uppstått eventuella hinder eller frågetecken som förhindrar en smidig 
implementering av trygghetsvärdarna i linje med beslutet? 
 
4. Vilka åtgärder har vidtagits eller planeras för att säkerställa att trygghetsvärdarna 
kan påbörja sitt arbete så snart som möjligt? 
 
Dessa frågor syftar till att klargöra situationen och skapa förutsättningar för en öppen 
och konstruktiv dialog kring det viktiga ämnet trygghet i Nynäshamn. Vi ser fram 
emot ditt svar och hoppas på ett fortsatt engagemang för att säkerställa en trygg och 
positiv utveckling för vårt samhälle. 
 
Med vänliga hälsningar, 
Patrik Isestad (S), kommunalråd i Opposition. 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-13 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-1
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Nynäshamn, 2024-02-13 
Kommunfullmäktige 
Ärende Interpellation 

 

 
 

 

Interpellation angående den pågående 
arbetsmiljöproblematiken i Nynäshamns kommun.  
 
Till: Marcus Svinhufvud (M), Kommunstyrelsens ordförande 
 
Från: Patrik Isestad, (S) kommunalråd i opposition 
 
 
Ställer härmed en interpellation till dig som kommunstyrelseordförande 
för att framföra frågor och oro rörande saker av allvarlig karaktär som 
uppstått i Nynäshamns kommun den senaste tiden. Det är med stor 
betänklighet som jag och andra företrädare för oppositionen har 
noterat den tumultartade situationen som har utspelat sig i media och 
på kommunens arbetsplatser. 
 
Den senaste tidens händelser, såsom kommunens tidigare 
kommundirektörs avgång och den pågående 
omorganisationsprocessen, har skapat en känsla av osäkerhet och oro 
bland både medarbetare och medborgare i Nynäshamn. Insändare och 
uttalanden från berörda medarbetare i Nynäshamns Posten vittnar om 
en ohälsosam arbetsmiljö och en känsla av otrygghet bland de 
anställda. Den splittring som har uppstått mellan fackliga 
organisationer och arbetsgivaren är även den oroande och ovanlig i vår 
kommun. 
 
Som företrädare för oppositionen har vi följt dessa händelser med stor 
oro och uppmärksamhet. Det är vår uppfattning att den politiska 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-13 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-2
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ledningen, inklusive kommunstyrelsens arbetsutskott, inte tillräckligt 
har diskuterat dessa frågor på ett tillfredsställande sätt. Det är 
beklagligt att det har krävts insändare och uttalanden från medarbetare 
för att uppmärksamma denna situation. 
 
Som ansvarigt kommunalråd i oppositionen känner jag mig skyldig att 
föra fram dessa frågor och krav på svar från den styrande minoriteten. 
Därför vill jag med denna interpellation be dig som kommunstyrelsens 
ordförande att svara på följande frågor: 
 
1. Hur avser kommunstyrelseordföranden hantera den pågående 
situationen med den tidigare kommundirektörens avgång och den 
uppkomna turbulensen bland medarbetarna? 
 
2. Vilka åtgärder planerar kommunstyrelsens ordförande att vidta för 
att återställa en trygg och hälsosam arbetsmiljö för alla medarbetare i 
kommunen? 
 
3. Vad är kommunstyrelsens ordförandes förslag till kommunstyrelsens 
strategi för att återställa förtroendet mellan fackliga organisationer och 
arbetsgivaren och säkerställa en konstruktiv dialog framöver? 
 
4. Vilka åtgärder planeras för att informera och involvera medborgarna i 
Nynäshamns kommun om den pågående omorganisationsprocessen 
och dess påverkan på välfärdsuppdragen? 
 
Vi ser fram emot dina svar på dessa frågor och förväntar oss att 
kommunstyrelsens ordförande vidtar nödvändiga åtgärder för att 
adressera de pågående utmaningarna i Nynäshamns kommun. 
 
Med vänliga hälsningar, 
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Patrik Isestad 
(S) kommunalråd i opposition  
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Interpellation gällande kommunens
effektiviseringsåtgärder och dess
kostnader

Sedan Moderaterna, med stöd av Liberalerna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och
Sverigedemokraterna, fick majoritet i kommunfullmäktige 2022 har ett stort
effektiviseringsarbete i kommunen inletts, som hittills inneburit omorganisationer av
kommunens verksamheter både i och utanför kommunhuset. Bland annat har det tillsatts
en ny teknisk förvaltning, kommunens hemtjänstverksamhet utanför Nynäshamns
centralort har lagts ned, och ett antal chefer har köpts ut.

Utöver att dessa omfattande och långvariga åtgärder oundvikligen har stora och direkta
konsekvenser för våra kommunalt anställda, som utöver ändrade arbetsformer även
riskerar att behöva gå ned i arbetstid, bli utköpta eller rent av varslade, så innebär dessa
åtgärder även stora direkta kostnader för kommunen mitt i en tid av ekonomisk osäkerhet,
hög inflation, höga räntor och ett brinnande behov av ökade resurser i våra verksamheter.
Oavsett vilka förväntade vinster dessa effektiviseringar förväntas bära med sig över tid,
och oavsett hur sannolikt det är att så blir fallet, anser Vänsterpartiet Nynäshamn att de
samlade kostnaderna av detta omfattande effektiviseringsarbete behöver bli tydligt och
direkt redovisade inför kommunfullmäktige och kommunens invånare.

Vänsterpartiet Nynäshamn frågar därmed:

● Hur mycket har kommunens effektiviseringsåtgärder sedan hösten 2022, såsom av
att chefer köpts ut och omorganisationer genomförts, hittills kostat kommunen?

● Hur mycket planeras kommande effektiviseringsåtgärder att kosta kommunen?

BerntMånsson
Vänsterpartiet Nynäshamn

Interpellation
Ställd till Kommunstyrelsens ordförandeMarcus Svinhufvud
Kommunfullmäktige, 2024-02-15
Vänsterpartiet Nynäshamn

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-14 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-3
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Interpellation gällande acceptabelt
språkbruk

Vid ett antal tillfällen har Vänsterpartiet Nynäshamns representanter i kommunfullmäktige, utöver
att bli allmänt tillrättavisade i hur vi utövar vår demokratiska rätt att göra oss hörda vid
kommunfullmäktiges sammanträden och få klarhet i dess beslut, även fått tillsägelser för att vi
använder fel ton och ställer oacceptabla frågor.

Vi upplever naturligtvis att de frågor vi ställer, och den ton vi använder, är berättigade i vår roll
som förtroendevalda och oppositionsparti för att utkräva och belysa ansvar, och vi vill verkligen
inte missuppfatta de styrande partiernas reaktioner på dessa frågor som någon slags illa dold
härskarteknik för att undergräva detta arbete. Därav efterlyser vi riktlinjer som detaljerar hur vi
tillåts bedriva politik i enlighet med de styrande partiernas önskemål på god ton och acceptabla
frågor.

Vänsterpartiet Nynäshamn frågar därmed:

● Vilka riktlinjer gällande god ton, acceptabla frågor och ett gott demokratiskt utövande
anser kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud vara eftersträvansvärda för
Nynäshamns förtroendevalda?

BerntMånsson
Vänsterpartiet Nynäshamn

Interpellation
Ställd till Kommunstyrelsens ordförandeMarcus Svinhufvud
Kommunfullmäktige, 2024-02-15
Vänsterpartiet Nynäshamn

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2024-02-14 Ärendenummer: KS/2024/0014/101-4
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